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Spørgsmål 

Vil ministeren i forlængelse af den tekniske gennemgang for udvalget af FFL 

15, § 9, oplyse, hvilken effekt det har på den økonomiske ramme for Skatteankestyrelsen, 

at klagefristen er suspenderet på ejendomsvurderingsområdet? 

 

 

Svar 

Suspenderingen af klageadgangen på ejendomsvurderingsområdet forventes at medføre, 

at Skatteankestyrelsen modtager ca. 3.000 færre klagesager vedrørende ejendomsvurde-

ringer i 2015 og ca. 5.000 færre klagesager årligt vedrørende ejendomsvurderingerne i 

årene 2016-2018. Tallene er baseret på den gennemsnitlige indgang af klagesager vedrø-

rende ejendomsvurdering i årene 2011-2013.  

 

Dette frigør ca. 39 årsværk i 2015, ca. 63 årsværk i 2016 og ca. 62 årsværk årligt i 2017-

2018. Disse årsværk vil blive benyttet til behandling af andre klagesager, herunder det 

stigende antal klagesager vedrørende fradrag for grundforbedringer.  Den økonomiske 

ramme for Skatteankestyrelsen på FFL15 er således fastlagt med udgangspunkt i suspen-

deringen af ejendomsvurderingen.  

 

Såfremt klageadgangen på ejendomsvurderingsområdet blev genindført, måtte der påreg-

nes en endog meget betydelig stigning i antallet af klagesager, som ville nødvendiggøre, at 

Skatteankestyrelsen skulle tilføres et markant ressourceløft udover det, der fremgår af 

FFL15.  
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